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Статья посвящена рассмотрению механизма защиты прав кредиторов при изменении законного режима имущества 
супругов по законодательству Республики Таджикистан. В статье указывается, что, согласно нормам ст. 47 Семейного ко-
декса Республики Таджикистан, между супругами и их кредиторами возникают информационные правоотношения, на-
правленные на защиту прав кредиторов как наиболее слабой стороны правоотношения. Автор указывает на имеющие-
ся недостатки в законодательной регламентации прав кредиторов по поиску и получению информации о заключенном 
между супругами брачном договоре. В целях устранения имеющихся противоречий в регулировании информационных 
прав кредиторов предлагается изменить редакции ст. 44 и 47 Семейного кодекса Республики Таджикистан. 

Ключевые слова: брачный договор, кредитор, должник, информационные правоотношения, регистрация брач-
ных договоров.

LEGAL PROBLEMS OF THE MECHANISM OF INFORMATION 
SUPPORT OF CREDITORS RIGHTS IN THE CONTRACTUAL REGIME 
OF SPOUSES PROPERTY UNDER THE LEGISLATION OF THE 
REPUBLIC OF TAJIKISTAN

Khimatov Khabibullo N.
Associate Professor of the Department of Civil Law
of the Tajik National University
PhD (Law)

The article is devoted to the mechanism of protection of creditors rights when changing the legal regime of property of 
spouses according tothe legislation of the Republic of Tajikistan. The article States that according to the norms of article 47 of 
the Family Code of the Republic of Tajikistan between the spouses and their creditors there are information relations aimed at 
protecting the rights of creditors as the weakest side of the relationship. The author points to the existing shortcomings in the 
legislative regulation of creditors rights to search for and obtain information about the marriage contract concluded between 
the spouses. In order to eliminate the existing contradictions in the regulation of information rights of creditors, it is proposed 
to amend articles 44 and 47 of the Family code of the Republic of Tajikistan. 
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